
El Consorci de les Gavarres demana regular urgentment

lÕacc�s al mass�s

Els quatre comptadors han registrat prop de 85.000 persones en un any

per� els visitants al mass�s Òs�n molts m�sÓ

Inici dÕun corriol per fer descens de bicis a les

Gavarres. MARC SALGAS.

LÕincrement dÕusuaris al mass�s de les Gavarres �s un fet ÒevidentÓ

els darrers anys i que preocupa el Consorci que sÕocupa de la

gesti� del mass�s, segons recull lÕAcn. A tall dÕexemple, nom�s els

comptadors situats en quatre punts emblem�tics han registrat m�s

de 80.000 persones en un any. Al castell de Sant Miquel hi ha pujat

50.000 persones, al Puig dÕArques 17.000, a lÕermita de Fitor sÕhi

van acostar 7.000 persones m�s i als Ëngels m�s de 10.000.

Aquestes xifres, per�, es queden Òmolt llunyÓ de la quantitat de

persones que accedeixen al mass�s, ja que lÕextensi� �s molt gran i

sÕhi pot entrar per moltes bandes. A m�s, les competicions

espor tives han anat a lÕal�a i des del Consorci demanen una regulaci� ÒurgentÓ al Govern.

La pand�mia va suposar un punt dÕinf lexi� en relaci� a lÕacc�s als espais naturals per par t de la ciutadania. Des

dÕaleshores, el nombre de persones que aprof iten els caps de setmana per anar a passejar, fer bicicleta o

curses en zones naturals dÕarreu del pa�s sÕha incrementat de manera ÒevidentÓ. Un dels espais m�s freq�entats

�s el mass�s de les Gavarres. El problema �s que �s molt complicat saber la quantitat de gent que hi passa cada

cap de setmana, entre altres coses per la gran quantitat dÕaccessos que t�.

Per aix�, des del Consorci de les Gavarres van apostar per colálocar comptadors dÕusuaris en punts concrets i

emblem�tics. Actualment nÕhi ha quatre, lÕermita de Fitor, el cam� del santuari dels Ëngels, el Puig dÕArques i el

castell de Sant Miquel. En el darrer any el nombre de visitants que han passat per algun dÕaquests quatre punts

ha estat de prop de 85.000 persones.

Aquesta xifra, per�, queda molt lluny del nombre real de persones que han fet �s del mass�s i que no han passat

per aquests quatre llocs emblem�tics de les Gavarres. Des del consorci reconeixen que la quantitat de

persones que van a gaudir del mass�s �s Òespecialment altaÓ els caps de setmana.

I �s que cal tenir en compte que entre dissabte i diumenge es concentra una gran quantitat dÕusuaris. DÕuna

banda els passejants, dÕaltra els ciclistes i, cada vegada m�s, par ticipants en curses de muntanya. Tot plegat ha

por tat al Consorci de les Gavarres a demanar una regulaci� ÒurgentÓ dÕacc�s, per tal que lÕens tingui una eina per

poder gestionar millor i assegurar la preservaci� de lÕespai.

El problema, explica el gerent del consorci, Quim Gubau, �s que les Gavarres no s�n parc natural, sin� que �s un

espai natural protegit. Aix� fa que lÕens no tingui possibilitat dÕaplicar una normativa, que cal fer des del

Parlament de Catalunya.

ÒAqu� el que fa falta �s tenir una llei dÕacc�s al medi natural, que �s un tema pendent des de fa temps i que cal



abordar de manera urgent. No nom�s per les Gavarres, sin� per la resta dÕespais naturals de Catalunya, ja sigui

pels que tenen gorgues o per activitats espor tives dÕalta muntanyaÓ, assenyala Gubau.
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